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به رغ�م برگ�زاری 

شیوا نوروزی
      گزارش  

نشست اضطراری 
روز گذش����ته 
مس�ئولان فدراس�یون فوتبال با مسئولان 
کمیته ملی المپیک باز هم خب�ری از معرفی 
نش�د. امی�د  تی�م   جدی�د  س�رمربی 

اولتیماتوم س��تاد عال��ی بازی های آس��یایی و 
همچنین وزیر ورزش و جوانان باعث شد آقایان 
بعد از هفت ماه بفهمند چقدر وقت تلف کرده اند. 
مهدی ت��اج دی��روز در حضور امی��ر قلعه نویی 
جلس��ه ای فوق العاده با مدی��ران کمیته برگزار 
کرد و محور این جلس��ه انتخاب س��رمربی تیم 
فوتبال امی��د بود. با اینکه عال��م و آدم می دانند 
زمان طلایی را از دس��ت داده ایم و ب��ا این روند 
در بازی های آس��یایی هانگژو زنگ تفریح رقبا 
خواهیم بود، اما آق��ای رئیس برای معرفی کادر 
فنی وعده داد. تنها نتیجه این جلسه صدور حکم 

مدیر تیم امید برای حبیب کاشانی بود. 
    

زمان به س��رعت سپری می ش��ود و درحالی که 
تیم ه��ای آس��یایی از مدت ه��ا قب��ل ت��لاش، 
برنامه ریزی و تمرین برای حض��ور پرقدرت در 
بازی های هانگژو را آغاز کرده اند، تیم فوتبال زیر 
23 سال ایران همچنان با بلاتکلیفی دست وپنجه 
نرم می کن��د. با وجود هش��دارهای کمیته ملی 
المپیک نسبت به این موضوع، فدراسیون عملًا 
توجهی به این مسئله نشان نمی داد تا اینکه روز 
گذشته ستاد عالی بازی های آسیایی در نخستین 
جلسه خود هشداری جدی به فدراسیون فوتبال 
داد. بر این اس��اس قرار ش��د در ص��ورت تداوم 

بی تفاوتی به موضوع تیم امید و عدم اقدام مؤثر از 
سوی فدراسیون، امیدها از بین تیم های اعزامی 

به هانگژو کنار گذاشته شوند. 
حمید س��جادی ه��م 9 اردیبهش��ت را آخرین 
مهلت فوتبالی ه��ا عنوان کرد. وزی��ر ورزش که 
ریاست جلسه ستاد بازی های  آسیایی را برعهده 
داش��ت با تأکید دوباره روی این موضوع گفت: 
»در این نشس��ت در خصوص حضور فوتبال در 
بازی های هانگژو دو بحث مطرح ش��د؛ عده ای 
اعتقاد داشتند فوتبال بانوان اعزام شود و تعدادی 
از حاضران با اعزام فوتب��ال آقایان موافق بودند. 
همچنین تعدادی نظرشان اعزام دو تیم بانوان 
و مردان به این رویداد آس��یایی است. در دی ماه 
امس��ال مس��ابقات مهمی را در این رش��ته در 
دوحه قطر داری��م و هر نوع اتف��اق و تصمیم در 
فوتبال می تواند در نتایج تیمی فوتبال تأثیرگذار 
باش��د. در این خصوص قرار ش��د بررس��ی های 
بیشتری صورت گیرد و موضوع مرتبط با فوتبال 
توسط فدراس��یون جدی تر پیگیری شود و تا 9 
اردیبهشت باید نظرات اعضا اعلام شود. بنابراین 
نمایندگان وزارت ورزش و جوانان و نمایندگان 
المپیک باید مواضع فدراسیون فوتبال را هرچه 

سریع تر در این خصوص کسب کنند.«
    

با اینکه مدیران فدراس��یون باز هم کاری برای 
امیدها انج��ام ندادند، اما از س��اختمان خیابان 
س��ئول خبر می رس��د گزینه اصلی مهدی تاج 
برای این تیم کسی نیس��ت جز سرمربی فعلی 
پیکان؛ مجتبی حسینی گویا مورد اعتماد رئیس 
فدراسیون اس��ت و گفته می ش��ود قلعه نویی، 

س��رمربی بزرگس��الان نیز موافقتش را با آمدن 
حسینی اعلام کرده اس��ت. حالا همه منتظرند 
ببینند حسینی حاضر می شود پیکان را به خاطر 
امیدها رها کند و مسئولیت سنگین این تیم را 
در آستانه برگزاری بازی های آسیایی و پس از آن 

هم انتخابی المپیک برعهده بگیرد یا نه.
رئیس فدراسیون فوتبال اما همچنان اهمیتی به 
از دست رفتن زمان نمی دهد. مهدی تاج پس از 
نشست روز گذشته بهانه های جدیدی را مطرح 
کرد: »پیش از این نمی توانستیم اردوی تیم ملی 
امید را به لحاظ  برپایی مسابقات لیگ تشکیل 
بدهیم، لذا در اولین فرصت این نشس��ت برگزار 
ش��د تا زمینه لازم برای انتخاب سرمربی و کادر 
تیم مهیا شود. در ادامه راه باید چهار، پنج هفته 
از لیگ را ببینیم تا بازیکنان را انتخاب و معرفی 
کنیم، چراکه ستاد بازی ها باید اسامی بازیکنان 
را داش��ته باش��د که از بین آنها یک تعدادی در 
نهایت انتخاب ش��وند. مس��ئولیت این مهم نیز 
برعهده سرمربی است. اینکه فدراسیون فوتبال 
عجله ای نشان نمی داد برای این بود که زمان را 
مناسب نمی دید، ولی الان ما شرایط را مناسب 
دیدیم، چراکه درگیر لیگ بودیم و مجالی برای 
برگزاری اردو نبود. فوتبال با بقیه رشته ها تفاوت 
دارد، الان اوج مسابقات لیگ برتر فوتبال است و 
همه بازیکنانی که باید انتخاب کنیم از دل لیگ  
بیرون می آیند. الان در لیگ برتر یا دس��ته یک 
عده ای برای قهرمانی و عده ای برای بقا می جنگند 
و مسابقات حساس��یت بالای خودش را دارد، به 
همین دلیل دیروز فرصت مناسبی بود تا با حضور 

در کمیته در این باره تصمیم گیری شود.«

تاج با تأکید بر ایرانی بودن سرمربی آتی اظهار 
داشت:  »سرمربی تیم امید قطعاً داخلی است و 
گزینه هایی هم  در این خصوص مطرح شده که 
در همین هفته جاری نسبت به انتخاب و معرفی 
آن اق��دام خواهیم کرد. همانط��ور که گفتم  با 
توجه به در پیش بودن بازی های آسیایی و کسب 
س��همیه المپیک طی همین هفته جلسه ای در 
این خصوص برگزار و ضمن بررسی نقاط ضعف و 
قوت نفرات مورد نظر در نهایت سرمربی انتخاب  
می شود. حبیب کاشانی به عنوان مدیر تیم ملی 
معرفی ش��د، ولی در خصوص سرپرست و کادر 
فنی این هفته تصمیم گیری نهایی انجام می شود 

و  نتیجه را اعلام می کنیم.«
رئیس فدراس��یون فوتبال وعده پش��تیبانی و 
حمایت خوب از تیم امید در مس��یر بازی های 
آسیایی را داد: »ما مجموعه ای داریم  که برای 
تدارکات و پش��تیبانی تیم امید مناسب است. 
سالن بدنسازی، استخر و س��ونا موجود است و 
در واقع مجموعه ای داریم که می تواند در اختیار 
این تیم ق��رار گیرد، زمین چمن ش��ماره 2 که 
دو زمین مناس��ب و امکانات بسیار خوبی دارد. 
می توانی��م حمایت همه جانب��ه ای در خصوص 
مسابقات تدارکاتی و پش��تیبانی برای این تیم 
داشته باشیم، به خصوص که حریفان قدرتمندی 
مثل ژاپن، کره جنوبی و عربستان را نیز پیش رو 
داریم. این کشورها هزینه های خاصی برای تیم 
امیدشان انجام می دهند، به همین دلیل ما هم 
باید پشتیبانی های لازم را داشته باشیم و حتماً 
نتایج بهتری نس��بت به دوره های قبل خواهیم 

گرفت.«
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 وعده های تکراری 
به  امیدهای بلاتکلیف

سردار آزمون، مهاجم تیم ملی فوتبال ایران روزهای 
خوبی را در باش�گاه بایر لورکوزن آلمان پش�ت سر 
می گذارد و با گلزنی و پاس گل های خود در دیدارهای 
اخیر به یک�ی از بازیکنان کلیدی تیم ژابی آلونس�و 
تبدیل شده است. البته سردار هنوز به عنوان بازیکن 
تعویضی برای بایر بازی می کند، با این وجود توانسته 
تأثیراتش را در امتیازات تیم بایر به خوبی نشان دهد و 
در سه دیدار گذشته دو بار گلزنی کرده و یک پاس گل 
نیز داده است. صفحه توئیتری باشگاه بایر لورکوزن به 
زبان اسپانیولی در تمجید از عملکرد مهاجم ایران از 
سردار به عنوان »تعویض لوکس« بایر نام برد و نوشت: 
»سردار آزمون در سه دیدار گذشته از زمان ورود به 

زمین یک بازیکن کلیدی بوده است.«

سردار »تعویض لوکس« لورکوزن 

قاب

دنیا حیدری

حدادی همه دوومیدانی نیست!
دوومیدانی ایران سال هاست که از نفس افتاده، اما آقایان همچنان با ادامه 
مسیر نادرستی که در پیش گرفته اند، بر تکرار اشتباهات خود اصرار دارند، 

گویی که رشته مادر برای سروسامان گرفتن هیچ دلسوزی ندارد.
کسب نتایج ضعیف در رقابت های مختلف از یک سو و دلخوری ورزشکاران و 
قهرمانان از عدم رسیدگی از سوی دیگر نشان از شرایط نامناسب دوومیدانی 
ایران دارد. رش��ته ای که در س��ال های نه چن��دان دور موفقیت های قابل 
توجهی را برای ورزش کشور به ارمغان آورده بود، اما تصمیمات نادرست و 
اولویت بندی های اشتباه سال هاست که نفس دوومیدانی را به شماره انداخته 
است، بی آنکه کسی توجهی به این مسئله داشته باشد که اگر داشت، حرف 
و  حدیث هایی در خصوص واگذاری تنها زمین دوومیدانی به فوتبال جهت 

درآمدزایی تن و بدن دوومیدانی کاران را نمی لرزاند.
اما تأس��فبارتر از احتمال اجاره دادن زمین چمن مجموعه آفتاب انقلاب 
جهت درآمدزایی، اخبار مربوط به برپایی اردوی سه ماهه برای حدادی در 
امریکاست. پرتابگری که به واسطه کسب گردن آویز نقره در المپیک لندن، 
تافته جدابافته دوومیدانی شده است. حال آنکه سال هاست در آن شرایط 
ایده آل و آرمانی قرار ندارد و با وجود هزینه های هنگفتی که برای او می شود، 
نتوانسته عنوان قابل توجهی کس��ب کند، به طوری که آخرین مدالی که 
برای دوومیدانی ایران به ارمغان آورد به سال 2019 در رقابت های قهرمانی 
)دوحه( برمی گردد، چیزی حدود چهار س��ال قبل! اما چهار سال ناکامی 
هم نتوانسته تغییری در دیدگاه مسئولان این رشته برای ایجاد تعادل بین 
حدادی و دیگر دوومیدانی کاران ایجاد کند، به طوری که درست در شرایطی 
که برخی ملی پوشان این رش��ته چون فرزانه فصیحی از جیب برای مربی 
هزینه می کند، حدادی در کشورهای مختلف از جمله فرانسه و امریکا اردوی 
تدارکاتی برپا می کند و با مربی دلخواهش تمریناتش را پشت سر می گذارد. 
تمریناتی که اما چند سالی است هیچ نتیجه مثبتی برای دوومیدانی در پی 
نداشته است! با این وجود درست در روزهایی که اخبار مربوط به واگذاری 
زمین دوومیدانی ورزشکاران بسیاری را نگران کرده است، فدراسیون در 
تدارک برپایی اردوی س��ه ماهه برای حدادی در امریکاس��ت! اردویی که 
بی شک هزینه های هنگفتی را برای دوومیدانی ایران در پی خواهد داشت. 
هزینه هایی که شاید قرار است از اجاره رفتن محل تمرین دیگر ورزشکاران 
تأمین شود، اما برای کدام هدف و موفقیت وقتی کمتر کسی است که نداند 

دوران حدادی سال هاست که به سر آمده است.
حمایت از ورزشکاران بی ش��ک وظیفه اصلی هر فدراسیونی است، اما اگر 
قرار باشد همه هزینه یک فدراسیون صرف یک ورزشکار شود، نه فقط دیگر 
انگیزه و روحیه ای برای سایر ورزشکاران باقی نمی ماند که فرصت عرض اندام 
و مدال آوری از سایرین نیز گرفته می شود، خصوصاً اگر این رسیدگی چنان 
بی حساب و کتاب باشد که به بازیکن سالاری بینجامد! درست مانند رویه ای 
که فدراسیون دوومیدانی با حدادی در پیش گرفته است. روشی که نه تنها 
منجر به ادامه موفقیت های او نشد که این پرتابگر را چنان غره کرد که هر 
وقت اوضاع بروفق مرادش نبود با حالت قهر راه کمیته ملی المپیک را در 

پیش می گرفت تا هزینه هایش را از جایی دیگر تأمین کند.
کمتر از شش ماه دیگر بازی های آسیایی هانگژو آغاز می شود و دوومیدانی 
می تواند یکی از بازوهای مدال آور کاروان ایران در چین باشد، اما به شرط آنکه 
همه بودجه و دارایی های این فدراسیون صرف آماده سازی تنها یک ملی پوش 
نشود، آن هم ملی پوشی که طی سال های اخیر با وجود رسیدگی های فراوانی 

که به او شده هیچ مدال و موفقیتی کسب نکرده است.
 درست در شرایطی که مشکلات مالی و کمبود بودجه فدراسیون ها را به 
اعزام کیفی واداشته و گلایه ورزشکاران از کمبود امکانات و شرایط نامناسب 
آماده سازی گوش فلک را کر کرده است، چه دلیل موجهی می تواند اردویی 
س��ه ماهه در امریکا برای حدادی را برنامه ریزی کن��د؟ آیا حدادی همه 
دوومیدانی است و صرف موفقیت، مدال او به تنهایی کافیست که آقایان به 
جای اجرای عدالت و مساوات همه نگاه خود را به ورزشکاری دوخته اند که 

باید خیلی قبل ترها بازنشستگی خود را اعلام می کرد.
برپایی اردوهای تدارکاتی حدادی در امریکا سال هاس��ت که با انتقادهای 
فراوان و حتی گلایه دیگر دوومیدانی کاران همراه است، اما با این وجود او 
هر بار بی آنکه تغییری در برنامه هایش ایجاد شود راه ینگه دنیا را در پیش 
می گیرد. پیش از این او هر بار در پاس��خ به همه انتقادهای مطرح ش��ده 
موفقیت هایش را به رخ می کش��ید اما سال هاست که هیچ موفقیتی رقم 
نخورده و بدتر اینکه او سال گذشته حتی موفق به کسب حد نصاب حضور 

در مسابقات جهانی هم نشد.

سجاد انوشیروانی، رئیس فدراسیون وزنه برداری درباره  ایجاد تغییرات 
در کمیته فنی فدراسیون گفت: »من خودم قبلًا عضو کمیته فنی 
نبودم، اما برحسب نیاز و به درخواست اعضای کمیته فنی به برخی 
جلسات می رفتم و صحبت می کردم. احتمال دارد خودم هم به کمیته 
فنی اضافه شوم و یکی، دو نفر دیگر نیز باید اضافه شوند. کمیته فنی، 
کمیته بسیار مهمی است. قبل از انتخابات نمی توانستیم در انجام امور 
کمیته ها، به خصوص کمیته فنی و شرح وظایف برخی جایگاه ها مثل 
مدیریت تیم های ملی قاطعانه حرکت کنیم و گاهی برای دوستانی 
که در این جایگاه ها بودند، دلخوری هایی ایجاد  می شد، اما اکنون با 
خردجمعی به یکدیگر کمک و از تمام ظرفیت ها استفاده می کنیم تا 

وزنه برداری در مسیر پیشرفت قرار بگیرد.«

انوشیروانی در کمیته فنی وزنه برداری

فريدون حسن

شکست دور از انتظار کشتی آزاد در قزاقستان
فدراسیون همچنان پشت سرمربی 

سی و ششمین دوره رقابت های کشتی آزاد قهرمانی آسیا روزهای 24 
و 25 فروردین ماه در شهر آستانه قزاقستان برگزار شد و در پایان تیم 
ایران توسط رحمان عموزاد در وزن 65 کیلوگرم به مدال طلا، علیرضا 
کریم��ی در وزن 86 کیلوگرم به م��دال نقره، یاس��ین رضایی در وزن 
61کیلوگرم، امیرحسین کاووسی در وزن 79 کیلوگرم و مجتبی گلیج 
در وزن 97 کیلوگرم به مدال برنز دست یافت. در رده بندی تیم ایران با 
کسب 124 امتیاز سوم شد و تیم های قزاقستان با 179 امتیاز و ژاپن با 

129امتیاز اول و دوم شدند.
  واکنش فدراسیون کشتی 

کس��ب این نتیجه ضعیف و دور از انتظار حالا باعث شده منتقدین به 
نحوه انتخاب نفرات اعزامی ایراد وارد کنند و حتی چرخه انتخابی تیم 
ملی را زیر س��ؤال ببرند، موضوعی که حتی واکنش فدراسیون کشتی 
را در پی داشت و محمدابراهیم امامی، سخنگوی فدراسیون کشتی در 
این خصوص گفت: »فدراسیون کشتی ضمن اعلام پایبندی به چرخه 
انتخابی تیم ملی که خروجی آن اعزام نفرات اول قهرمانی کشور و بعضاً 
جوان به رقابت های قهرمانی آسیا بود و بارها نیز فدراسیون اعلام کرده 
است که رقابت های قهرمانی آسیا و جام جهانی کشتی جزو اولویت های 
اصلی نیست و به منزله دیدارهای تدارکاتی اس��ت، با این حال مانند 
تمامی علاقه مندان به ورزش کش��ور از نتای��ج دور از انتظار آزادکاران 
که برخلاف کشتی فرنگی در قزاقس��تان به دست آمد، ناراضی است و 
طبق اعلام رئیس فدارسیون مقرر شده پس از بازگشت تیم ملی کشتی 
آزاد در اس��رع وقت جلس��ه ای با حضور مدیر تیم های ملی، سرمربی 
و دیگر اعضای کادر فنی و مس��ئولان فدراس��یون برگزار و دلایل افت 
کشتی گیران منتخب که بر مبنای چرخه انتخابی تیم ملی راهی این 

مسابقات شده اند بررسی شود.« 
وی در پایان با بیان اینکه نتیجه این جلسه به آگاهی مخاطبان خواهد 
رسید، خاطرنشان کرد: »فدراسیون کش��تی همواره از نقطه نظرات و 
انتقادات سازنده کارشناسان و صاحب نظران که همراه با ارائه راهکار و 

پیشنهادات منطقی باشد استقبال خواهد کرد.«
  سرمربی پرغیبت 

اما ش��اید مهم ترین انتقاد متوج��ه نحوه اداره تیم مل��ی و غیبت های 
طولانی مدت پژمان درستکار، س��رمربی آن باشد. پژمان درستکار در 
دو رویداد مهم جهانی نتایج خوبی کسب کرد، اما در چند رویداد مهم 
دیگر )مسابقات بین المللی مصر و کرواسی( غایب بود تا حالا شکست 
شاگردانش در مس��ابقات قهرمانی آسیا باعث شود غیب های او بیشتر 
از قبل به چشم آید. جالب اینکه درستکار حتی در مسابقات قهرمانی 

کشور به عنوان اولین چرخه انتخابی تیم ملی هم غایب بود.
  بدن های ناآماده

مشکل دیگری که کشتی گیران کشورمان در مسابقات قهرمانی آسیا 
داشتند بدن های خراب بود که توان ش��ش دقیقه مسابقه را نداشت. 
ضربه فنی کشتی گیران و خستگی آنها این انتقاد را به کادر فنی وارد 
می کند که تمرینات بدنسازی به چه ش��کل بوده است که مدال آوران 
جهانی کشورمان خیلی زود از دور رقابت ها کنار رفتند. چنین روندی 
به طور قطع در مسابقات مهم پیش رو باعث نتایج بدتر هم خواهد شد، 
چراکه رقبای ایران در مسابقات قزاقستان نشان دادند تا چه میزان آماده 

هستند و می توانند برای کشتی ایران دردسر ایجاد کنند.
  درستکار می ماند

نتیجه ضعیف مسابقات قزاقستان باعث نگرانی تمامی اهالی کشتی شده 
است. کشتی آزاد ایران به عنوان قدرت برتر کشتی قاره کهن حالا دو 
رویداد مهم جهانی و بازی های آسیایی را پیش رو دارد. دو رویدادی که 
همه از کشتی در آنها توقع کسب مدال و افتخارآفرینی را دارند. هرچند 
با یک شکست و نتیجه نگرفتن در یک رویداد نمی توان در مورد عملکرد 
یک مربی تصمیم گیری کرد، اما از آنجا که به نظر می رسد فدراسیون 
کشتی تصمیم به ادامه همکاری با درستکار را دارد باید حداقل شرایط 
را به سمت و سویی ببرند که سرمربی تیم ملی تمام وقت بالای سر تیم 
باشد و اجازه ندهد اینگونه تیم به حاشیه برود. درستکار به طور حتم باید 
پاسخگوی نتیجه به دست آمده در قزاقستان باشد و فدراسیون هم باید 

حتماً با تذکری جدی به او تمام بحث های ایجاد شده را تمام کند.

کشتی نیازمند تغییر رویه است
ما باید در حال حاضر ش��رایط تیم ملی 
و کشتی گیران را بررس��ی و نقاط ضعف 
خودمان را پیدا کنی��م، چراکه همه این 
کش��تی گیران در رقابت ه��ای قهرمانی 
کش��وری چند دور با هم کشتی گرفتند 
و با ش��رایط بس��یار خوبی که داشتند با 
یکدیگر جنگیدن��د. از 57 کیل��و گرفته 
تا 125 کیلوگرم همه ب��ا هم مبارزه های 
بسیار خوبی داش��تند، اما در رقابت های 
قهرمانی آسیا هیچ کدام از کشتی گیران 
روحیه جنگندگی نداشتند و از لحاظ بدنی هم به شدت خسته بودند 
و اصلًا از شرایط ایده آلی برخوردار نبودند. همه اینها به تمرینات و نوع 
بدنسازی آنها برمی گردد. هر کسی اگر عاقل باشد با نتایج به دست آمده 
در قهرمانی آسیا متوجه می شود که زنگ خطر برای تیم ملی کشتی 
آزاد کشورمان به صدا درآمده و باید از خواب بیدار شویم. اگر خوب کار 
نکنیم کشورهای دیگر از ما س��بقت می گیرند و ما را جا می گذارند. ما 
در این رقابت ها باخت هایی را متحمل شدیم که قابل توجه بود، چراکه 
تیم هایی مانند ژاپن، قزاقس��تان، هند و بحرین با نفرات اصلی خود در 
این رقابت ها شرکت نکردند. در خیلی از اوزان هم کشتی گیران مطرح 
حضور نداش��تند. قزاقس��تان نیز با توجه به اینکه میزبان بود شرایط 
صددرصدی نداشت. اینها همه نشان می دهد که باید تغییر رویه بدهیم 
تا در مس��ابقات قهرمانی جهان ش��رایط خوبی داشته باش��یم. اگر در 
مسابقات جهانی روس ها حضور داشته باشند کار بسیار سختی خواهیم 
داشت. همه این کشتی گیران قهرمان کشور بودند، مگر می شود گفت 
همه چون به فرایند تیم ملی پاین��د بودیم چنین نتایجی رقم خورد؟! 
شما نگاه کنید یاس��ین رضایی همه خوب های وزن خود را به جز رضا 
اطری شکست داد و به تیم ملی رس��ید. رضایی، داریوش حضرت قلی 
را که مدعی وزن خودش است، شکست داد. از طرفی حسین ابوذری 
را هم ببینید، به جز یونس امامی همه کشتی گیران برتر وزن 74 کیلو 
حضور داشتند، اما او همه را شکست داد و قهرمان کشور شد. ما در تیم 
ملی نفرات خوبی را داشتیم و اگر این تیم درست آماده  می شد باید به 

راحتی قهرمانی آسیا را به دست می آورد.

افزایش صددرصدی پاداش مدال طلا

 نخستین جلسه 

ستاد عالی بازی های 

آسیایی و پاراآسیایی 

تکلیف اعزام دو گروه از رشته های حاضر در بازی های آسیایی هانگژو 

اشرف رامین
مشخص شد. نخس��تین جلس��ه س��تاد عالی بازی های المپیک،       بازتاب

پارالمپیک، آسیایی و پاراآسیایی در س��ال 1402 دیروز به ریاست 
سیدحمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان برگزار شد. در ابتدای جلسه علنی رغبتی، مشاور وزیر ورزش 
و جوانان در بخش ورزش قهرمانی و حرفه ای گزارشی از آخرین جلسه ارائه و توضیحاتی را در خصوص 
دستور جلسه دهمین جلسه ستاد بیان کرد. همچنین سیدمناف هاشمی، دبیرکل کمیته ملی المپیک 
در خصوص دستور جلسه با سرفصل تعیین رشته های اعزامی به بازی های آسیایی 2022 هانگژو چین 
و همچنین میزان و نحوه پرداخت کمک هزینه ورزشکاران بازی های آسیایی 2022 و المپیک 2024 
موارد کارشناسی را مطرح کرد. در این نشست دوساعته از سوی حاضرین در خصوص رشته های اعزامی 
به بازی های آسیایی 2022 هانگژو چین تصمیم گیری و مقرر شد ورزشکاران در قالب دو گروه یک و 
دو به مسابقات اعزام شوند. به این ترتیب در گروه یک با عنوان رشته های قطعی با ظرفیت کامل در 
رشته های کش��تی )آقایان(، کاراته )آقایان و بانوان(، وزنه برداری )آقایان(، ووشو و کوراش )آقایان و 
بانوان(، تکواندو )آقایان و بانوان(، والیبال )آقایان(، کبدی )آقایان و بانوان(، قایقرانی در رشته کانو و 
کایاک و روئینگ )آقایان و بانوان(، دوومیدانی )آقایان( و واترپولو)آقایان( اعزام خواهند شد. رشته های 
صخره نوردی )آقایان و بانوان(، تیراندازی )آقایان و بانوان(، تیراندازی با کمان کامپوند )آقایان و بانوان(، 
هندبال )آقایان(، بازی های الکترونیک)آقایان(، بوکس)آقایان(، شطرنج )آقایان و بانوان(، وزنه برداری 
)بانوان(، دوومیدانی )آقای��ان و بانوان(، فوتب��ال )آقایان(، تنیس روی میز)آقایان(، شمش��یربازی 
سابر)آقایان(، دوچرخه سواری کوهستان )بانوان( و ژیمناستیک هنری گروه دوم اعزامی رشته های 
قطعی با ظرفیت نامشخص به این رقابت ها خواهند بود. در این جلسه همچنین در خصوص سه رشته 
اسکیت، بسکتبال و دوچرخه سواری تصمیم گیری و مقرر شد به گروه دوم جهت اعزام اضافه شوند. در 
خصوص گروه سوم و نحوه پرداخت کمک هزینه به ورزش��کاران اعزامی بازی های آسیایی 2022 و 
المپیک پاریس با توجه به اهمیت موضوع حاضران در جلسه تصمیم گرفتند که در جلسه بعدی این دو 
موضوع را با دقت بیشتری مورد بررسی قرار دهند. در این جلسه پیشنهاد شد مبلغ پاداش پای سکوی 
کمیته ملی المپیک برای طلا 500 میلیون  تومان، نقره 100میلیون تومان و برنز 50 میلیون تومان 

باشد. پاداش طلا نسبت به بازی های دوره قبل رشد صددرصدی داشته است.

بدون منابع مالی و برنامه به جایی نمی رسیم

شمسایی: باید با تیم های بزرگ تنه به تنه شویم
تیم ملی فوتسال بعد از تورنمنت پاتایا در دیداری دوستانه به مصاف 

شمیم رضوان 
ازبکستان می رود. حریفی که به گفته سرمربی تیم ملی آخرین حریف       خبر

آسیایی ایران اس��ت: »ازبکس��تان حریف دیرینه ماس��ت و یکی از 
بهترین های آسیاست که همیشه به غیر از ژاپن، یک پای فینال در آسیا بوده و سه بار هم با ایران در 
فینال بازی کرده است. اگرچه این بازی فرصت خوبی برای محک زدن بازیکنان است، خصوصاً که 
چند بازیکن جدید نسبت به تورنمنت پاتایا در ترکیب داریم، اما هدفمان از مصاف با ازبک ها کسب 
برد است و بس. این اما آخرین بازی ما با تیم های آسیایی است، چراکه هر بازیکنی که باید را تا به امروز 
دیدم.« طیبی، کاپیتان تیم ملی هم بر این باور است که بازی با ازبکستان تأثیر مثبتی روی جوان های 
تیم دارد: »ازبک ها طی ماه های اخیر با تیم های مطرح دنیا بازی کردند و به همین دلیل بازی با آنها 
برای بازیکنان جوان خیلی خوب است، اما نباید روی آنها فشار آورد. باید توانایی هایشان را در این 

دیدارها نشان دهند.«
کمتر کسی تصور می کرد پروژه جوانگرایی شمس��ایی به این سرعت جواب بدهد، اما حالا تغییرات 
ایجاد ش��ده در تیم ملی نه فقط باعث بالا رفتن قرارداد بازیکنان شده که پیشنهادهایی نیز از سوی 
تیم های اروپایی برای آنها در پی داشته است. ش��اید هم به همین دلیل است که سرمربی تیم ملی 
خواهان بازی با تیم های بزرگ دنیاست: »یک س��ال و چند ماه تا جام جهانی زمان داریم. امیدوارم 
تیم ملی فوتسال تحت هر شرایطی با یا بدون ما به برزیل برود. اعتبار بین المللی مان ایجاب می کند 
دیگر اشتباه نکنیم. البته دوست داشتم چند تیم بهتر در این تورنمنت شرکت کنند، چراکه شنیده ام 
آرژانتین هم حضور دارد و این خوشحال کننده است. باید با تیم های بزرگ تنه به تنه شویم. اولین 
بار که با برزیل بازی کردیم 7 بر یک و 8 بر یک باختیم، ولی بعدها در جام جهانی یک بر صفر شکست 
خوردیم و بعد مساوی و در نهایت هم در سال 2016 برزیل را حذف کردیم. وقتی با تیم بزرگ تنه به تنه 
شویم، یک بازی و دو بازی می بازیم، ولی دفعه سوم یقه اش را می گیریم. خواسته من همیشه برای 
فوتسال بالاترین است. یک بار فوتسال  سوم دنیا و چند سال اوت می شود، چراکه ساختار ورزشمان 
با نیروی انسانی مان همخوانی ندارد. باید رودربایس��تی را کنار بگذاریم. باید ساختار، درآمدزایی و 
هزینه کردمان را درست کنیم. توقع مان باید به اندازه هزینه کرد مان باشد. بدون منابع مالی و برنامه 

و ساختار به هیچ جایی نمی رسیم.«

مراد محمدی 

کارشناس کشتی 


